

HAFTALIK GELİŞMELER (27 EYLÜL-3 EKİM 2025)

TÜRKİYE

- **TÜİK, Eylül ayı enflasyon verilerini açıkladı.** Buna göre, **Tüketici fiyat endeksi (TÜFE) aylık %3,23** oranında artış gösterirken, **yıllık enflasyon %33,29** oldu. Enflasyon bir önceki yılın Aralık ayına göre %21,50 artarken, bir önceki yılın aynı ayına göre %33,29 artış ve on iki aylık ortalamalara göre %38,36 artış olarak gerçekleşti.
- **Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) ilk kez yapay zekâ istatistiklerini yayımladı.** Yapay zekâ girişimlerinin ve bireylerin yapay zekâ kullanımını bir arada sunan "Yapay Zekâ İstatistikleri, 2025" bülteninde girişimlerde yapay zekânın kullanımına dair veriler, 2021 yılından itibaren gerçekleştirilen "Girişimlerde Bilişim Teknolojileri Kullanımı Araştırması" kapsamında elde ediliyor.

Yapay zekâ teknolojilerinden herhangi birini kullandığını belirten girişimlerin oranı, 2021 yılında %2,7 iken bu oran 2025 yılında %7,5 oldu. Yapay zekâ kullanan bireyler eğitim durumuna göre incelendiğinde; **2025 yılında yapay zekâ kullanma oranının en fazla %36,1 ile yükseköğretim mezunlarında** olduğu belirlendi. Bunu, %22,8 ile lise veya mesleki lise mezunu, %17,2 ile ilköğretim veya ortaokul mezunu, %2,2 ilkokul mezunu bireyler takip etti. Bu oran cinsiyete göre incelendiğinde ise, ilkokul mezunları ve bir okul bitirmeyenler arasında erkeklerin kadınlara göre daha yüksek oranda yapay zekâ kullandığı, ilköğretim veya ortaokul, lise veya mesleki lise ile yükseköğretim mezunlarında kadınların kullanım oranının erkeklerin üzerinde olduğu görüldü. Bir sonraki yapay zekâ istatistikleri Ekim 2026'da açıklanacak.

- **Ekonomik güven endeksi Eylül ayında %0,1 oranında artarak 98 değerini aldı.** Bir önceki aya göre Eylül ayında tüketici güven endeksi %0,4 oranında azalarak 83,9 değerini, **reel kesim (imalat sanayi) güven endeksi %0,2 oranında artarak 100,8 değerini**, hizmet sektörü güven endeksi %0,1 oranında azalarak 111 değerini, perakende ticaret sektörü güven endeksi %0,4 oranında artarak 109,2 değerini, inşaat sektörü güven endeksi %3,6 oranında artarak 88,3 değerini aldı.
- **Eylül ayında genel ticaret sistemine göre ihracat %3,0, ithalat %8,8 arttı.** Türkiye İstatistik Kurumu ile Ticaret Bakanlığı iş birliğiyle genel ticaret sistemi kapsamında üretilen geçici dış ticaret verilerine göre; ihracat 2025 yılı Eylül ayında, bir önceki yılın aynı ayına göre %3 artarak 22 milyar 607 milyon dolar, ithalat %8,8 oranında artarak 29 milyar 492 milyon dolar olarak gerçekleşti.

2025 yılı Ocak-Eylül döneminde bir önceki yılın aynı dönemine göre %4,1 oranında artarak 200 milyar 625 milyon dolar, ithalat %5,9 oranında artarak 267 milyar 651 milyon dolar olarak gerçekleşti. **Ocak-Eylül döneminde dış ticaret açığı %11,8 artarak 59 milyar 974 milyondan, 67 milyar 26 milyona yükseldi.** İhracatın ithalatı karşılama oranı 2024 Ocak-Eylül döneminde %76,3 iken, 2025 yılının aynı döneminde %75'e geriledi.

- **KOSGEB Kapasite Geliştirme Destek Programı 2025 – 3. Çağrı Dönemi açıldı.** KOBİ'lerin verimliliğini, dayanıklılığını artırmak, üretim kapasitelerini geliştirmek ve pazar paylarını büyütmek amacıyla hayata geçirilen **program kapsamında 20 Milyon TL'ye kadar kredi desteği sağlanacak.** Programa başvurular **31 Ekim 2025'e kadar** devam edecek.
- Ekonomik büyümenin öncü göstergesi olan imalat sanayi performansında en güvenilir referans kabul edilen **İstanbul Sanayi Odası (İSO) Türkiye İmalat PMI (Satın Alma Yöneticileri Endeksi) anketinin Eylül 2025 dönemi sonuçları açıklandı.** Eşik değer olan 50'nin üzerinde ölçülen tüm rakamların sektörde iyileşmeye işaret ettiği anket sonuçlarına göre, **Ağustos'ta 47,3 olan manşet**

PMI Eylül'de 46,7'ye gerileyerek imalat sektörünün yavaşlamaya devam ettiğini gösterdi. Bu sonuçlar faaliyet koşullarındaki bozulma eğiliminin bir buçuk yıla ulaştığına işaret ediyor.

- **Mevsim etkisinden arındırılmış işsizlik oranı %8,5 seviyesinde gerçekleşti.** Hanehalkı İşgücü Araştırması sonuçlarına göre; 15 ve daha yukarı yaştaki kişilerde işsiz sayısı 2025 yılı Ağustos ayında bir önceki aya göre 168 bin kişi artarak 3 milyon 44 bin kişi oldu. **İşsizlik oranı ise 0,4 puan artarak %8,5 seviyesinde gerçekleşti.** İşsizlik oranı erkeklerde %6,8 iken kadınlarda %11,6 olarak tahmin edildi. 15-24 yaş grubunu kapsayan genç nüfusta işsizlik oranı bir önceki aya göre 0,8 puan artarak %16,0 oldu. Bu yaş grubunda işsizlik oranı; erkeklerde %12,4, kadınlarda ise %22,7 olarak tahmin edildi.
- **Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası (TCMB) ve Birleşik Arap Emirlikleri Merkez Bankası, finansal iş birliğini artırmak, ticari ve ekonomik ilişkileri geliştirmek amacıyla 3 anlaşma imzaladı.** TCMB ve BAE Merkez Bankası arasında, Türk lirası-BAE dirhemi (AED) ikili para takası (swap) anlaşmasının yanı sıra iki banka arasında biri sınır ötesi işlemlerde yerel para birimlerinin kullanımını teşvik etmeye yönelik, diğeri ödeme ve mesajlaşma sistemlerinin birbirine bağlanmasının amaçlandığı iki mutabakat zaptı imza altına alındı. **Swap anlaşmasının nominal tutarı karşılıklı olarak 198 milyar TL ve 18 milyar AED olarak belirlendi.**
- Allianz'ın **2025 Küresel Varlık Raporu'na göre;** 2024'te dünya genelinde hane halklarının finansal varlıkları %8,7 artış göstererek rekor seviyeye ulaştı. Türkiye'de brüt varlıklar %45,8 artmasına rağmen reel değer %8 azaldı ve kişi başı servette **Türkiye 46. sırada yer aldı.**
- Türkiye'de sanayiden ulaşıma, sağlıktan eğitime kadar birçok alanda köklü değişim yaratması beklenen **5G teknolojisi için ihale 16 Ekim 2025 tarihinde yapılacak.**
- Türkiye Ekonomi Politikaları Araştırma Vakfı (TEPAV)'ın yayımladığı 'Tarife Savaşlarının Ticaret Kompozisyonuna Yansımaları: Türkiye Motorlu Taşıtlar Sektörü Etki Analizi' başlıklı politika notu, ABD'nin yürüttüğü tarife politikalarının Türkiye'ye yansımalarını ortaya koydu. Çalışmaya göre, **ABD'nin motorlu taşıtlar sektöründe Türkiye'ye uyguladığı ek tarifeler ve buna karşılık diğer ülkelerin aldığı önlemler sonucunda, Türkiye'nin ABD'ye yönelik motorlu taşıt ihracatında yaklaşık 738 milyon dolarlık kayıp yaşanması öngörülüyor.**

Raporda bu kaybın başlıca nedenleri şöyle sıralandı:

- **ABD'nin Türkiye'ye uyguladığı yüksek tarifeler:** ABD'nin tüm sektörlerde tarifeleri artırması, doğrudan Türkiye'nin ABD'ye ihracatında kayıplara yol açtı.
- **ABD'nin ihracatında yaşanan daralma:** Tarife savaşları nedeniyle ABD'nin küresel ihracatı gerileyince, ABD'nin yan sanayi girdi ithalat talebinin de azalması Türkiye'nin ihracatında önemli bir düşüşe neden oldu.
- **Türkiye'nin diğer ülkelerdeki talep açığını yeterince değerlendirememesi:** ABD'ye ihracatları azalan ülkelerin açılan pazar payları Türkiye tarafından tam olarak karşılanamadı. Bunun önemli sebeplerinden biri, ABD'nin Türkiye'ye uyguladığı tarifelerin AB'ye kıyasla görece daha yüksek olması.

DÜNYA

- **ABD Başkanı Donald Trump, savaş sonrası Gazze'de bir yönetimin kurulması için 20 maddelik bir plan duyurdu.** Bu plana göre, kurulacak yönetimin başkanlığını Trump üstlenecek ve İngiltere'nin eski Başbakanı Tony Blair'ın da yer alacağı geçici bir yönetim kurulu oluşturulacak.

- **ChatGPT'nin geliştiricisi OpenAI**, mevcut ve eski çalışanların yaklaşık 6,6 milyar dolarlık hisse satışı yaptığı bir anlaşmanın ardından **500 milyar dolar değerlemeye ulaştı**. Şirket, 2025'in ilk yarısında yaklaşık 4,3 milyar dolar gelir elde etti.

AVRUPA BİRLİĞİ (AB)

- Eurostat'ın 1 Ekim'de açıkladığı Euro Bölgesi Uyumlaştırılmış Tüketici Fiyatları Endeksi'ne dayanan veriler ışığında **Euro bölgesi yıllık enflasyonunun Eylül 2025'te Ağustos 2025'e kıyasla artarak %2,2 olması bekleniyor**. Euro bölgesi enflasyonunun ana bileşenlerine bakıldığında, hizmetler Eylül ayında en yüksek yıllık orana sahip (%3,2, Ağustos ayındaki %3,1'e kıyasla), bunu gıda, alkol ve tütün %3,0, Ağustos ayındaki %3,2'ye kıyasla), enerji dışı endüstriyel mallar (%0,8, Ağustos ayına kıyasla sabit) ve enerji (-%0,4, Ağustos ayındaki -%2,0'ye kıyasla) izledi.
- **1 Ekim'de yayınlanan ön tahminlere göre, mevsimsellikten arındırılmış gayri safi yurtiçi hasıla (GSYİH), 2025'in ikinci çeyreğinde bir önceki çeyreğe kıyasla Euro Bölgesi'nde birinci çeyrekteki %0,6'lık artışın altında kalarak yalnızca %0,1 arttı, Avrupa Birliği genelinde ise %0,2 arttı**. İspanya %0,7 ile büyümeye diğer üye devletlere öncülük ederken, Fransa %0,3'lük artış ile büyümesini sürdürdü. Yıllık bazda büyüme ise bir miktar yavaşladı; Euro bölgesi %1,4, AB ise %1,5 arttı; her ikisi de 2025'in başlarında öngörülen değerlerin biraz altında kaldı.
- Hamburg Ticaret Bankası (HCOB), Euro Bölgesi'nde Eylül ayına ilişkin nihai imalat sanayi Satınalma Yöneticileri Endeksi (PMI) verilerini yayımladı. **Euro Bölgesi'nde imalat PMI bu yıl ilk kez düşüş göstererek Eylül ayında 49,8 puana geriledi**. PMI verilerinde 50 puanın üstü büyümeye, 50 puanın altı daralmaya işaret ediyor.
- **Avrupa Merkez Bankası (ECB) Başkanı Christine Lagarde, ABD'nin uyguladığı yüksek gümrük vergilerine rağmen Avrupa ekonomisinin güçlü kalmaya devam ettiğini belirtti**. Lagarde, ABD'nin tarifelerinin Euro bölgesi ekonomisi üzerinde beklenen şoku yaratmadığını, enflasyonun sınırlı etkilendiğini ve büyümedeki yavaşlamanın ılımlı olduğunu ifade etti. Avrupa hükümetlerinin büyümeyi destekleyici adımlar attığını ve ECB'nin faiz politikasının "doğru bir yerde" olduğunu vurguladı. Ayrıca, Euro'nun güçlenmesinin ithalatı ucuzlatarak enflasyonun kontrol altında tutulmasına katkı sağladığını belirtti.
- 1 Ekim 2025'de Danimarka'nın başkenti Kopenhag'da bir araya gelen **AB liderleri, Avrupa'nın güvenliğini artırmaya yönelik dört ana projeye destek verdiklerini açıkladı**. Bu projeler arasında "**Avrupa Drone Duvarı**", "**Doğu Kanadı Gözetimi**", "**Hava Savunma Kalkanı**" ve "**Savunma Uzak Kalkanı**" yer alıyor. Danışmanlık ve finansman konularında bazı görüş ayrılıkları olsa da, liderler bu projelerin hızla hayata geçirilmesi gerektiği konusunda hemfikir. Ayrıca, **Rusya Merkez Bankası'nın AB'de bloke edilen varlıklarının Ukrayna'ya kredi sağlamak amacıyla kullanılmasına da geniş destek verildi**. Avrupa Komisyonu, iki hafta içinde savunma yol haritasını açıklamayı planlıyor ve liderler, bu konuda karar almak üzere bir sonraki zirvede tekrar bir araya gelecek.
- **Uluslararası Para Fonu (IMF)**, özellikle savunma harcamalarının artması ve Litvanya'nın yaşlanan nüfusu göz önüne alındığında, ek vergi gelirleri olmadan bütçe sürdürülebilirliğinin sağlanamayacağını vurgulayarak **Litvanya'yı vergileri artırmaya çağırdı**.
- **Portekiz'in elektrik tüketimi, 2025 yılının ilk dokuz ayında 15 yılın en yüksek seviyesine ulaştı**. Ulusal şebeke operatörü REN (Ulusal Enerji Ağları) açıklamada, tüketimin ilk kez 2010 yılında kaydedilen önceki maksimum seviyeyi %0,8 oranında aştığını ve ilk dokuz ayda talebin %70'ini

yenilenebilir enerji kaynaklarının karşıladığını belirtti. **Tüketim artışının Portekiz'de artış gösteren endüstriyel üretim ve ekonomik aktiviteye bağlı olduğu ifade edildi.**

ALMANYA

- **Siemens, Avrupa'daki güçlü sanayi tabanını kullanarak endüstriyel yapay zekâ geliştirmek için bir veri ittifakı kurdu.** Grob, Trumpf, Chiron, Renishaw, Heller, RWTH Aachen'in Takım Tezgâhları Laboratuvarı ve Voith Group gibi önde gelen makine üreticilerinin katıldığı ortaklığın temelinde, anonimleştirilmiş makine verilerinin paylaşılması ve böylece **Avrupa'nın ABD ve Çin karşısında rekabet gücünün artırılması hedefi** bulunuyor. Siemens CEO'su Roland Busch, bu girişimin Avrupa ekonomisi için büyük bir fırsat olduğunu ve üretimde yeni verimlilik seviyelerine ulaşılabileceğini açıkladı.
- **Almanya, ABD silahları yerine Avrupa savunma sanayisine odaklanıyor. Almanya Başbakanı Friedrich Merz, 2026 yılında Bundeswehr'in "Avrupa'nın en güçlü konvansiyonel silahlı kuvveti" haline geleceğini ilan etti.** Stockholm merkezli barış araştırma enstitüsü SIPRI'ye göre, Avrupa'ya (Ukrayna dahil) yapılan ABD silah ihracatı 2020–2024 yılları arasında, önceki beş yıla kıyasla üç katına çıkmıştı.

ABD

- **ABD'de federal hükümet bütçe anlaşmazlığı nedeniyle kapandı.** ABD'de yeni mali yılın başlamasına saatler kala Senato, hem Demokratların hem de Cumhuriyetçilerin sunduğu geçici bütçe tasarılarını onaylamadı. Senatörler, hükümete finansman sağlanmasını ve yaklaşık 1 trilyon dolarlık sağlık hizmetleri düzenlemesini içeren Demokratların desteklediği tasarıyı reddederken, Cumhuriyetçilerin desteklediği tasarı da yeniden oylamaya sunulsa da gerekli oy sayısına ulaşamadı. **Federal kamu kuruluşlarının faaliyetlerini sürdürmesini sağlayacak geçici bir bütçe tasarısının Kongre'den geçememesi, 2019'dan bu yana ilk kez hükümetin kapanmasına neden oldu.** Bu durum, **altının ons fiyatının 2.100 doları aşarak yeni bir rekor kırmaya** yol açtı. Doların değer kaybetmesiyle birlikte, Avrupa borsaları Euro Bölgesi enflasyon verilerinin ardından sabah saatlerinde karışık bir seyir izledi. Analistler, hükümetin kapanmasının uzun sürmesi halinde ekonomik etkilerinin artabileceği konusunda uyarıyor.
- **ABD Yüksek Mahkemesi, Başkan Donald Trump'ın Fed Yönetim Kurulu üyesi Lisa Cook'u derhal görevden alma talebini reddetti.** Mahkemenin bu adımıyla Cook, 2025 yılında yapılacak iki faiz belirleme toplantısına katılma hakkını koruyacak. Esas tartışmanın Ocak ayında yapılacağı belirtilirken, karar Fed'in bağımsızlığı açısından önemli bir kazanım olarak değerlendiriliyor.

DİĞER ÜLKELER

- **Çin ve Kuzey Kore dışişleri bakanları "her türlü hegemonyacılığa" karşı koymak için ikili ilişkileri derinleştirme konusunda anlaştılar.** Çin'in, iktidardaki İşçi Partisi'nin 80. kuruluş yıldönümü için önümüzdeki ay Kuzey Kore'ye bir heyet göndermesi bekleniyor.
- **Ticaret gerilimi tırmanırken Çin'de fabrika faaliyetleri eylül ayında üst üste altıncı ayda da daraldı.** İmalat göstergeleri, zayıf iç talebi ve ABD ile yaşanan ticaret gerilimine dair belirsizlikleri yansıtıyor. Bu, 2019'dan bu yana en uzun düşüş dönemi olarak kayda geçti. Resmi rapora göre salı günü açıklanan imalat satın alma yöneticileri endeksi (PMI), ağustostaki 49,4 seviyesinden 49,8'e yükseldi. Ancak 0 ile 100 arasında değişen ölçekte 50'nin altındaki değer, daralmaya işaret etmeyi sürdürdü.

- **Çin Ulusal Kalkınma ve Reform Komitesi (NDRC)**, 29 Eylül 2025 tarihinde yaptığı açıklamada Çin'in yavaşlayan ekonomiyi destekleme çabaları kapsamında **yatırım projelerini hızlandırmak için 500 milyar Yuan (yaklaşık 70,25 milyar USD) tutarında politika temelli yeni finansman araçları sunacağını açıkladı**. Bu fonların, altyapı projeleri ve inşaat makineleri yatırımlarının desteklenmesi amacıyla belirli projelere yönlendirileceği; ayrıca inşaat makineleri sektöründe dijitalleşme ve otomasyonun teşvik edilmesini amaçladığı belirtildi.
- **Çin Sanayi ve Bilgi Teknolojileri Bakanlığı ile diğer beş devlet dairesi, 2025–2026 dönemini kapsayan bir büyüme planı açıkladı**. Bu plana göre, makine sektörünün yıllık ortalama %3.5 büyüme ile toplamda **10 trilyon Yuan (yaklaşık 1.4 trilyon USD) gelir elde etmesi hedeflenmektedir**. Planın odaklandığı başlıca alanlar arasında dijital dönüşüm, büyük ölçekli ekipman yenileme projeleri, robot teknolojileri, akıllı kontrol sistemleri ve genel amaçlı büyük modellerin Ar-Ge'si bulunuyor.
- **Malezya ve Çin arasında nadir toprak elementlerini işleme projesi için erken görüşmeler gerçekleştirildi**. Malezya Hükümeti'nin egemen varlık fonu Khazanah Nasional'ın Güneydoğu Asya ülkesinde bir rafineri inşa etmek için Çin'e ait bir devlet şirketiyle ortaklık kurması muhtemel görülüyor.
- **ASEAN Ekonomi Bakanları (AEM) Toplantısı 26 Eylül 2025'de tamamlandı**. Toplantıda üye ülkelerin küresel belirsizlikler karşısında entegrasyon, dijital ekonomi ve ticaret politikalarını derinleştirme hedefiyle ekonomik işbirliği konuları ele alındı.
- Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, enerji piyasalarına yönelik dikkat çekici açıklamalarda bulundu. Putin, Rus petrolünün küresel ekonomide kritik bir rol oynadığını belirterek, **"Rus petrolünü piyasadan çekmeyi düşünmek bile fiyatları kısa sürede 100 dolar seviyesine çeker"** dedi. Ancak, piyasada güncel petrol fiyatları düşüş eğiliminde.
- İngiltere Direktörler Enstitüsü'nün (IoD) yaptığı ankete göre, **İngiltere'de iş dünyasında güven endeksi 9 yılın en düşük seviyesine geriledi**. Çoğunluğu küçük ölçekli işletmelerden oluşan yaklaşık 600 katılımcının yanıtlarına dayanan bu karamsar tablo, şirketlerin yaklaşan vergi artışları konusundaki endişelerine bağlanıyor. Ayrıca anket, işletme maliyetlerine dair beklentilerin rekor seviyeye çıktığını, yatırım ve istihdam planlarının ise bozulduğunu ortaya koydu.

SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK

- Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum, 1 Ekim 2025 tarihinde Belçika'nın başkenti Brüksel'de **"Türkiye-AB Yüksek Düzeyli İklim Diyalogu 3. Toplantısı"**na katıldı. Toplantıda AB ile enerji dönüşümü, iklim finansmanı, yeşil taksonomi, emisyon ticaret sistemleri ve uyum politikaları gibi pek çok alandaki işbirliği konuları ele alındı.
- Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı, **rüzgara dayalı elektrik üretimi başvurularında** süreçleri hızlandırmak ve yatırımcılar için öngörülebilirliği artırmak amacıyla **başvuru ve değerlendirme süreçlerinde yeni bir düzenlemeye** gitti. Resmi Gazete'de yayımlanarak yürürlüğe giren yeni düzenlemenin sektörde bürokratik engelleri azaltarak rüzgar enerjisi yatırımlarında artışı teşvik etmesi hedefleniyor.

- **TEDAŞ, küçük ölçekli güneş enerjisi projeleri için yeni düzenleme açıkladı.** 25 kW ve altındaki projelerde süreçler kolaylaştırılarak, bireysel ve küçük yatırımcıların sisteme daha hızlı girmesi sağlanacak. Yeni düzenleme ile birlikte küçük ölçekli güneş enerjisi yatırımlarının yaygınlaşması bekleniyor.
- **Avrupa Komisyonu Başkanı Ursula von der Leyen**, AB'nin 2035 ve 2040 emisyon azaltım hedefleri konusunda COP30 (10 Kasım 2025) öncesi üye ülkeler arasında uzlaşmaya varılacağını ve yeni hedeflerin ilan edileceğini duyurdu. Üye ülkelerin kararlı bir biçimde iklim hedeflerinde adım atması gerektiğini, işletmelere netlik ve yatırımcıya güven sağlanması gerektiğini söyleyen Von der Leyen, açıklamasında, AB düzenlemelerinde bürokrasiyi azaltma hedefi, pratik çözümler ihtiyacına vurgu yaparak iklim adımlarının AB'nin yeşil dönüşüm gündemindeki rolüne dikkat çekti.
- **Avrupa Çevre Ajansı'nın son raporuna göre, AB sınırlarındaki habitatların %80'inden fazlası "kötü" ya da "çok kötü" durumda.** AB'nin 2030'a yönelik 22 politika hedefinden yalnızca ikisinin büyük ölçüde başarılılabildiği; dokuz hedefin "büyük ölçüde başarısız" olduğu ve geri kalanların dengesiz ilerleme gösterdiği görülüyor. Raporda, sürdürülebilir olmayan üretim ve tüketim modelleri ile bağlantılı olarak AB'nin karbon yutak kapasitesinin son 10 yılda yaklaşık %30 azaldığına dikkat çekiliyor.
- JPMorgan Chase Center for Geopolitics'in yayımladığı **"Power Rewired: The New Map of Energy and Geopolitics"** raporuna göre, küresel enerji jeopolitiği petrol odaklı modelden mineraller, şebekeler ve yenilenebilir teknolojilere dayalı yeni bir döneme giriyor. Yatırımcı ve hükümetlere jeopolitik risklere karşı hazırlıklı olunması çağrısı yapılan raporda enerji bağımsızlığı ve arz güvenliği açısından yenilenebilir temiz enerji yatırımlarının kritik bir öneme sahip olduğu vurgulanarak temiz enerjiye geçişin hızlanması gerektiği belirtiliyor.
- 2025'in ikinci çeyreğinde Avrupa Birliği'nde üretilen net elektriğin yarısından fazlası yenilenebilir kaynaklardan geldi. Eurostat verilerine göre, geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 1,3'lük bir artış ile **Avrupa Birliği'nde Nisan-Haziran döneminde yenilenebilir enerji kaynaklarının payı %54'e ulaştı.** Yenilenebilir enerji kaynakları arasında güneş enerjisi en yüksek paya sahip oldu.

Kaynakça:

www.ticaret.gov.tr; www.resmigazete.gov.tr; www.data.tuik.gov.tr; ec.europa.eu/Eurostat;
www.aa.com.tr; www.ekonomim.com; www.tr.euronews.com; www.bloomberght.com;
www.reuters.com; www.dw.com; www.dunya.com; www.ft.com; english.news.cn;
www.cnbce.com; www.asean-bac.org; www.jporganchase.com; www.temizenerji.org;
www.iklimhaber.org